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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "A szadai szafari park mennyire állat és látogató barát?
Lehet-e szafari parknak nevezni vagy találóbb inkább az illegális állatkert?" 

A koronavírus világjárvány miatt életbe lépett kijárási korlátozás feloldását követően, május 
közepén a Magyar Nemzeti Cirkusz a Pest megyei Szadán megnyitotta úgynevezett „szafari 
parkjának” kapuit, melynek létrehozása és működése is számos aggályt vet fel. Az állatvédőkön túl 
a szadai lakosok egy jelentős része is több alkalommal felhívta a figyelmet a park működésének 
visszásságaira.

Az úgynevezett szafari parkban lévő állatok naponta 6-8 órában állnak az autósok rendelkezésére, 
akik nem csak nézik és fényképezik őket, de etetik is. Több állat esetében is megfigyelhető a 
gondozó jelenléte, aki pálcával tereli vissza az elsétáló állatokat az autósok közelébe. A parkot 
üzemeltetők bár azt hangoztatják, állataikat szeretik és óvják, valójában kizsákmányolják őket a 
magasabb profit-termelés érdekében. Ráadásul az állatok egészségét is veszélybe sodorják, mivel 
azok rendkívül közelről lélegzik be napi 6-8 órában a kipufogógázt. Köztudott, hogy a széndioxidon
túl egy átlagos gépjármű több mint 1000 egyéb szennyezőt, közöttük kormot, cinket, nikkelt, 
krómot, benzolt és aldehideket bocsát ki, melyek az egészségre súlyosan károsak is lehetnek.

A szadai lakosok eddigi életvitelét is merőben átalakította a park üzemeltetése, ugyanis egyrészről a
turistalátványosságnak számító park látogatói forgalma miatt megnövekedett a zajszint és a 
forgalom, a telephelyről el nem szállított trágya szaga pedig közvetlenül a jólétükre is negatív 
hatással van.

Aggodalomra ad okot az állatok és a látogatók biztonságának kérdése is. A 85/2015. (XII. 17.) FM 
rendelet 16§ kimondja, hogy: (4) Különösen veszélyes és közepesen veszélyes állatfaj egyedének 
tartása, illetve bemutatása során a látogatók, illetve illetéktelen személyek nem kerülhetnek fizikai 
kapcsolatba az egyeddel. Mivel a kormányrendelet különösen veszélyes fajok közé sorolja a 



parkban fellelhető állatokat, így kérdéses, hogy miként etethetik az oda látogatók őket, illetve 
hogyan kerülhetnek velük közvetlen kapcsolatba, veszélyeztetve saját testi épségüket és az állatok 
egészségét, biztonságát.

A fentiekre tekintettel kérdezem Miniszter Úrtól, hogy milyen engedélyekkel és jogalappal működik
Szadán a szafari park? A látogatók valóban etethetik-e az állatokat, erre buzdít-e a Magyar Nemzeti 
Cirkusz? Ha nem etethetik, milyen eszközökkel akadályozzák ezt meg? Milyen méretű területen és 
mennyi időt töltenek ezek az állatok „fellépés” mentesen? Mindezek mennyire minősülnek 
megfelelő állattartási körülményeknek? A látogatók testi épségét milyen módon óvják az 
üzemeltetők, történt-e személyi sérülés a park létesítése óta?

Várom érdemi válaszát!
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